
بدترین سال برای صنعت دومین اقتصاد 
بزرگ جهان رقم خورد

سود صنعتی چین در ماه نوامبر کاهش یافته است و احتمالاً سال ۲۰۲۴ بدترین سال در دهه های 
اخیر است.به گزارش ایسنا، شرکت های صنعتی چین در ماه نوامبر برای چهارمین ماه متوالی شاهد 
کاهش سود خود بودند که در مسیر شدیدترین کاهش سالانه از زمان شروع رکوردها در سال ۲۰۰۰ 
قرار داشتند.اداره ملی آمار چین امروز جمعه )۲۷ دسامبر( اعلام کرد که سود صنعتی شرکت های 
بزرگ چینی در ماه گذشــته ۷.۳ درصد نسبت به سال گذشته کاهش یافته است. این در مقایسه 
با پیش بینی بلومبرگ اکونومیس برای کاهش حدود ۶ درصدی اســت. داده های رسمی نشان داد، 
سود صنعتی چین در ماه نوامبر با کاهش کمتری مواجه شد، اما انتظار می رود کاهش سالانه درآمد 
در ســال جاری بدترین کاهش در بیش از دو دهه گذشته باشد که دلیل آن کاهش مداوم مصرف 
داخلی اســت.بانک جهانی روز پنجشنبه پیش بینی رشد اقتصادی چین در سال ۲۰۲۴ را نسبت 
به پیش بینی ۴.۸ در ژوئن به ۴.۹ درصد افزایش داد. با این حال، ســود در ۱۱ ماه اول، نســبت به 
مدت مشابه سال گذشته ۴.۷ درصد کاهش یافته است.دومین اقتصاد بزرگ جهان در تلاش است 
تا احیای قوی پس از همه گیری را ایجاد کند، زیرا تمایلات تجاری و خانوارها برای هزینه و سرمایه 
گذاری در بحبوحه رکود طولانی مدت مســکن و خطرات تجاری جدید ناشی از دولت آتی دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور منتخب ایالات متحده، کاهش یافته است.رویترز گزارش کرد که منابع مالی 
شرکت ها تحت فشار قرار گرفته اند زیرا چین با تقاضای داخلی ضعیف و طولانی ترین دوره کاهش 
تورم آن از سال ۱۹۹۹ مقابله می کند. قیمت های تولید کننده همچنان رکود دارند و خرده فروشی ها 

در ماه نوامبر ضعیف تر بودند.

تخفیفات پایان سال غول خودروهای 
الکتریکی چینی

شرکت خودروســازی بی وای دی چین تخفیف های پایان ســال را تا ۱۱.۵ درصد ارائه می دهد. به 
گزارش ایسنا، وب سایت شرکت بی وای دی، اعلام کرد غول خودروهای الکتریکی چینی تا ۲۶ ژانویه 
بر روی دو مدل هیبریدی و الکتریکی خود تخفیف ارائه می دهد.رویترز گزارش کرد که هر دو خودرو 
ســانگ پرو DM-i و چین پلاس برقی اکنون از ۹۹ هزار و ۸۰۰ یوان )۱۳ هزار و ۶۷۳ دلار( قیمت 

دارند که به ترتیب ۱۱.۵ درصد و ۹.۱ درصد کمتر از قیمت قبلی خود هستند.

پــس از آن که داده های مشــاغل در ایالات متحده تغییــر چندانی در پیش بینی 
چشــم انداز کاهش نــرخ بهره فــدرال رزرو انجام نداد، طــلا در معاملات ضعیف 
تعطیلات هفته کاهش یافت.به گزارش ایســنا، پس از اینکه درخواست های مکرر 
برای مزایای بیکاری در ایالات متحده به بالاترین میزان در بیش از سه سال گذشته 
رسید، طلا با ۰.۶ درصد کاهش به ۲۶۱۷ دلار و ۷۵ سنت در هر اونس رسید.جروم 
پاول، رئیس فدرال رزرو هفته گذشــته پس از جلسه نهایی سیاست گذاری فدرال 
رزرو در سال ۲۰۲۴، بار دیگر تاکید کرد که بازار کار به گونه ای در حال سرد شدن 
اســت اما باعث نگرانی نمی شود. بانک مرکزی ایالات متحده تعداد کاهش نرخ بهره 
را در ســال ۲۰۲۵ مهار کرد، زیرا پاول بر نیاز به کاهش بیشــتر تورم تاکید کرد. 
هزینه های اســتقراض کمتر معمولاً برای شــمش مثبت است که بهره ای پرداخت 

نمی کند.قیمت طلا با تقاضای پناهگاه امن ناشــی از تنش های ژئوپلیتیکی حمایت 
شده اســت. تحلیلگران گلدمن ساکس در یادداشــتی می نویسند که وضعیت در 
خاورمیانه بسیار نامشخص است، جنگ روسیه و اوکراین ادامه دارد و روابط ایالات 
متحده و چین همچنان پرتنش اســت.این فلز گرانبها امسال رکوردهای پی در پی 
را به نام خود ثبت کرد و در مســیر نزدیک شدن به سال ۲۰۲۴ تقریباً ۲۷ درصد 
افزایش یافته اســت. قیمت ها به دلیل تســهیل پولی ایالات متحده، تقاضای بالا  و 
خرید توســط بانک های مرکزی افزایش یافته اســت، اما این افزایش اخیراً پس از 

تقویت دلار پس از انتخاب دونالد ترامپ کاهش یافته است.
رویترز گزارش کرد که در بازار ســایر فلزات ارزشــمند، نقــره، پلاتین و پالادیوم 

همگی سقوط کردند.

چین تعرفه واردات برخی از مواد خام بازیافتی مس و آلومینیوم را کاهش می دهد.
به گزارش ایســنا، دولت چین اعلام کرد که از ســال آینــده تعرفه واردات اتان و 
برخــی مواد خام بازیافتی مــس و آلومینیوم را کاهش خواهــد داد.وزارت دارایی 
این کشــور در بیانیه ای اعلام کرد که تعدیل هایی را در دســته های مختلف تعرفه 
واردات از اول ژانویــه با هدف افزایش واردات محصولات با کیفیت بالا، گســترش 
تقاضای داخلی و توســعه در سطح بالا اعلام کرده اســت.این وزارتخانه همچنین 
اعــلام کرده که تعرفه های موقت وارداتی کمتر از نرخ های کشــور برای ۹۳۵ قلم 
کالا اعمال خواهد شد. تعرفه واردات برای پیشبرد توسعه سبز و کم کربن، بر روی 
اتان و برخی مواد خــام بازیافتی مس و آلومینیوم کاهش خواهد یافت.تعرفه ها بر 
کالاهایی از جمله ملاس و پودرهای پیش مخلوط حاوی شــکر افزایش می یابد اما 
در مــورد اقلامی مانند پلیمرهای الفین حلقــوی، کوپلیمرهای اتیلن وینیل الکل 
و گیربکس های اتوماتیک برای وســایل نقلیه ویژه مانند خودروهای آتش نشــانی 
و خودروهــای تعمیری کاهش می یابد. تعرفه هــای واردات نیز برای اقلامی مانند 
سیکلوسیلیکات سدیم زیرکونیوم کاهش می یابد.رویترز گزارش کرد که طبق اعلام 
وزارت دارایــی ژاپن، توافقنامه تجارت آزاد چین و مالدیــو از اول ژانویه با اجرای 

کاهش تعرفه ها اجرایی خواهد شد.
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سوریه ،دیروز ،امروز ، 
فردا

 حمید رضا نقاشیان

ســوریه و اهمیت ژئوپولیتیک آن در حوزه غرب آســیا و پیوســتگی 
آن کشــور به محــور مقاومــت را نمیتوان در چارچوب ســوریه تنها 
تحلیل نمود چراکه ســوریه از ابتدای پیروزی انقلاب اســلامی، زمان 
مرحوم حافظ اســد به نوعی خود را بــه ایران گره زد که در مقاطعی 
به عنوان پیشــتاز در تقابل با منویات و سیاستهای غرب که در حوزه 
ای بدســت صدام عملی میشــد، شــناخته میشــد. درجریان ۸ سال 
جنگ تحمیلی بعد از پیروزی انقلاب اســلامی در ایران ،حافظ اســد، 
هــم به ایران کمک های تســلیحاتی میکرد و هــم در تقابل با صدام 
حســین شمشــیر خود را از رو بســته بود این امر آنچنان واضح بود 
کــه در تعارض با اتحادیه عرب که علاقمنــد بود جنگ حزب بعث با 
ایران را عربی عجمی قلمداد کند ، یکتنه این شــعار و راهبرد سیاسی 
را نقض و بدان مهر باطل میزد . البته مهم اســت که بدانیم ســوریه 
حتی قبل از انقلاب اســلامی در ایران ، مامن مبارزین علیه ســلطنت 
محمــد رضا پهلوی هم بــود. راه میانبری که ســوریه برای مبارزین 
بــه بعلبک لبنان و همراهی با جریان امل المســتضعفین شــهید امام 
موســی صدر گشوده بود، همواره وزارت خارجه شاه ایران را نگران و 
در وضعیت نه جنگ و نه صلح با ســوریه نگه داشــته بود، گذشته از 
تاثیر حمایتی از مبارزین ایران، حافظ اســد به فلســطینی های آواره 
و پنــاه جو نیز هم پناهــی مطمئن داده بود و از این بابت خود را در 
تقابل با رژیم اشــغالگر هــم تعریف میکرد.اگر بخواهم ســوریه زمان 
حافظ اســد را تا قبل از فرار بشــار اســد به مســکو تعریف کنم باید 
بگویم اگر ســوریه نبود هرگز جبهه مقاومت شکل امروزی بخود نمی 
گرفت و به تعبیری ســوریه در کنار ایران نقــش مولد محور مقاومت 
را تکامل می بخشــید . سوریه اگرچه در همراهی با مسکو همیشه در 
بلوک شــرق تعریف سیاسی میشد اما در دوره ای که شوروی سابق از 
صدام علیه ایران حمایت میکرد هرگز با منویات شــوروی همسو نشد 
و راه مســتقل خود را مــی پیمود.این امر گاهــی در اظهار نظر های 
مقامات شــوروی محل انتقاد هم بوده اســت. خلف صالح حافظ اسد 
بعد از فوت او به توصیه او بشــار اســد بود و در رقابت با اخوی خود 
رفعت اســد ،وقتی حمایت ایران را همراه خــود نمود ، قدرت تبعید 
رفعت اســد به ســوئیس را پیدا کرد و بار ها در جلسات به این نکته 
اعتراف داشــت که اگر ایــران از او حمایت نکرده بود ســوریه به دو 
پارچه تجزیه میشــد و بخشــی با رهبری رفعت اسد بصورتغربی اداره 
میشــد و در اصل او ایران را بعد از مرحوم پدرش هم ناجی سوریه و 
هم ناجی خود میدانستشــاید امروز بضــرس قاطع بتوان گفت راهبرد 
تشــکیل محور مقاومت مدیون جریانی که دولــت کلینتون با عنوان 
داعش موجب ایجادش بوده هم هســت چراکه خطر داعش در عراق و 
ســوریه برای همه منطقه مشهود می نمود و چاره ای بجز ایجاد یک 
جریان هوشــمند شبه نظامی برای مواجهه با چنین فتنه ای در عراق 
و ســوریه واجب مینمود. مرحوم سپهبد شــهید حاج قاسم سلیمانی 
از ایــن فرصت بهره کامل برده و هم نیروهای دفاع مدنی در ســوریه 
و هم حشــد الشــعبی عراق را با هدایت نیروی قدس سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی هدایت و آموزش و تشــکیل داد، در تمام این ادوار 
بشــار اســد به معنای مطلق کلمه مطیع و منقــاد منویات ایران بود 
تــا جایی که هماهنگی با پوتین رئیس جمهور روســیه برای ورود به 
جریان برخورد با داعش را هم به شــهید سلیمانی سپرده بود.اما بعد 
از ترور شــهید سلیمانی بشار اسد دست به اقدامی زد که حس میکرد 
برای حکومتش خطرناک اســت و ســاختار ۱۲۰ هزار نفری نیروهای 
دفــاع مدنی را بهم ریخــت و فقط ۱۴ هزار نفر از آنها را جذب ارتش 
ســوریه کرد و همین ترس بیجا و نابخردی، او را در معرض اتهام ضد 
مردمی و قدر ناشناســی از این همه فداکاری مردمی برای حفظ او در 
مســند قدرت که ایران به هیچ وجــه آن را توصیه نمی نمود، موجب 
تمایل او به پیوســتن به اتحادیه عرب و اخذ کمک های مالی و ایجاد 
رخنه در راهبرد و پیوند جریان مقاومت شــد.نتیجتا این موضوع او را 
از چشم فرماندهان ارتش ســوریه انداخت و موجب استعفای کلیدی 
ترین عناصر نظامــی و تحلیل رفتن انگیزه های فرمانبری گردید و تا 
جایی پیش رفت که در تهاجم تحریر الشــام به حلب ارتش ســوریه ، 
ارتش سوریه مانع نشد و تروریســتها هم وقتی عدم مداخله ارتش را 
مشــاهده کردند از طریق حما و حمص خود را به دمشــق رسانیده و 
موجب فرار بشــار اسد شدند.امروز سوریه دســتخوش نابخردی بشار 
اســد در جداشــدن از ایران و بی انگیزه کردن ارتش خود بدســت 
جریاناتــی افتاده که هیچ یک به تنهایی قادر به ایجاد دولت و آرامش 
بخشیدن به ســوریه نیستند.شاید سالها طول بکشد که سوریه مجددا 
به عنوان یک کشــور قد علم کند.جنس بلوغ سیاســی مردم ســوریه 
اجازه غربی شــدن به ســوریه را نخواهد داد .حملــه های پی در پی 
رژیم صهیونیســتی هم تمام قدرت و تجهیزات دفاعی )روسی بنیان ( 
ســوریه را نابود کرده است و این بدان معناســت که نمیتوان به امید 
ایجاد یک دولت مرکزی به تمامیت ارضی ســوریه امیدوار بود. از این 
هــا مهمتر اینکه وعــده های روائی ظهور منجی بســیاری از حوادث 
واقعــه را در متون مختلــف اتفاقات در منطقه را پیــش بینی نموده 
اســت و گاهی تحلیل ها متکی به صبــر اعتقادی اجازه انجام اقدامی 

را برای تشــیع ظهور باور نمی دهند. والسلام

خیز عراق برای کاهش ۲۰ 
درصدی مشعل سوزی در 

۲۰۲۵
عراق ســرگرم برنامه ریزی برای 
کاهش مشعل ســوزی به میزان 
حدود ۲۰ درصد در سال ۲۰۲۵، 
برای تامین تقاضا و واردات کمتر 
است.به گزارش ایسنا، عزت صابر 
اســماعیل، معاون وزیــر در امور 
گازی، در مصاحبــه ای در بغداد 
گفت: این کشور حدود ۶۷ درصد 
از گازی را کــه در میدان نفتی تا 
پایان سال ۲۰۲۴ تولید شد، جمع 
آوری کرد و پروژه های جدید در 
جنوب این کشــور از جمله پروژه شــرکت »توتال انرژی«، به تقویت جمع آوری گاز 
کمک خواهد کرد. عراق قصد دارد مشعل سوزی را تا پایان سال ۲۰۲۹ یا زودتر از این 
زمان، حذف کند.عراق در کنار روسیه، ایران و آمریکا، بالاترین نرخ مشعل سوزی را در 
جهان دارند. در این فرآیند، گازهای تولید شــده در زمان استخراج نفت خام، به جای 
جمع آوری و مصرف توســط صنایعی مانند تولید برق، سوزانده می شوند. عراق برای 
تامین سوخت مورد نیاز خود، از ایران گاز وارد می کند و برای این منظور، باید مرتب 

معافیت از تحریمهای آمریکا را دریافت کند. مجوز فعلی تا ژوئن اعتبار دارد.

گزیده خبر پزشکیان در نشست مدیریت بهینه ناترازی های انرژی:

از شرایط سخت تامین برق و گاز عبور کردیم
معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق محروم:

به دنبال احیای صنعت فرش 
خواهیم بود

تورم ژاپن به ۳ درصد رسید

ایسنا/خراسان شمالی معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق محروم گفت: به دنبال احیای 
صنعت فرش خواهیم بود.حسین زاده در جلسه شورای اداری استان که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، 
با اشاره به اینکه فرش در سه دوره توسط آمریکا تحریم شده که آخرین بار توسط ترامپ بوده است، اظهار 
کرد: در واقع فرش هویت ما است، فرش را تحریم کرده اند و ما دچار خود تسلیمی شده ایم.وی افزود: به 
نظر می رسد یکی از وظایف اصلی دولت پرداختن به مسئله فرش و رونق آن است.حسین زاده ادامه داد: 

خراسان شمالی در همه رتبه ها در.......

وزیر نفت:

تولید روزانه گازوییل ۱۰ تا ۱۲ میلیون لیتر 
افزایش یافت

کاهــش تولید نیروگاه برق بعثت درپی محدودیت مصرف 
طبیعی گاز 

تولید ۹۰ نوع قطعه خودروهای وارداتی از سوی 
دانش بنیان ها
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پزشکیان در نشست مدیریت بهینه ناترازی های انرژی:گزیده خبر

از شرایط سخت تامین برق و گاز عبور کردیم امیر سرتیپ شیخ:اعتقاد سنگری 
است که سربازان را از تیررس 
دشمنان در امان نگه می دارد 

امیر سرتیپ شیخ:اعتقاد سنگری است که سربازان را از تیررس دشمنان در امان نگه 
می دارد معاون تربیت و آموزش ارتش در جمع دانش پژوهان دهمین دوره جامعه پذیری 
نظامی مشترک آموزشگاه های درجه داری ارتش گفت: سنگری که می تواند سربازان 
را از تیررس دشمنان در امان نگه دارد، اعتقاد است؛ به همین سبب باید اعتقاد قلبی 
خود را قوی و مستحکم کرد.به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ علیرضا شیخ معاون تربیت 
و آموزش ارتش، در جمع دانش پژوهان دهمین دوره جامعه پذیری نظامی مشترک 
آموزشگاه های درجه داری ارتش، یادبود شهید استواریکم محمدمهدی شاهرخی فر در 
مرکز آموزش درجه داری حضرت جوادالأئمه نیروی زمینی ارتش، گفت: حوادث اخیر 
منطقه نشان داده است که باید مراقب تیرهایی که از سمت دشمن شلیک می شود، 
بود؛ چرا که ســنگری که می تواند ســربازان را از تیررس دشمنان در امان نگه دارد، 
اعتقاد قلبی قوی و مســتحکم است.معاون تربیت و آموزش ارتش با اشاره به اصول 
چهارگانه حصول موفقیت در ارتش اظهــار کرد: دانش و تخصص لازم جهت درک 
مفاهیم، بینش مبتنی بر ارزش ها و سبک زندگی اسلامی و الهی، بروز منش و رفتار 
شرافتمندانه انسانی و اخلاقی و در نهایت روش که چگونگی رفتار در سازمان را دیکته 
می کند، چهار اصلی هســتند که هر فرد نظامی در سازمان ارتش و نیروهای مسلح 
کشــور، با تکیه بر این اصول می تواند به موفقیت دســت یابد.وی ادامه داد: هر فرد 
نظامی علاوه بر باور به اصول فوق، باید از چیستی و چگونگی مأموریت ها، تهدیدات 
و راهکارهای موجود نیز آگاهی کســب کند و در مسیر نظامی گری خود در راستای 
حراست و حفاظت از بنیان های اعتقادی و باورهای خود تلاش کند معاون تربیت و 
آموزش ارتش در ادامه، برخی از مخاطرات فضای مجازی و ســایبری را یادآور شد و 
گفت: فضای مجازی مورد سوءاســتفاده دشمن قرار گرفته است که در این وضعیت 
باید مراقب بود وی در پایان خاطرنشــان کرد: رفتار انســان در فضای مجازی به هر 
نحوی که باشد، در فضای حقیقی نیز به همان نحو خواهد بود؛ به همین سبب لازم 
اســت که انسان  از اعتقادات، باورها، اصول و ارزش های خود چه در فضای حقیقی و 

چه در فضای مجازی پاسداری کند.

آیا در دولت چهاردهم استان  
جدیدی شکل  می گیرد؟

معاون سیاسی وزیر کشور درباره احتمال شکل گیری استانی جدید در دولت چهاردهم 
گفت که پرونده های زیادی از ادوار مختلف دولت روی میز داریم.به گزارش ایســنا، 
علی زینی وند در بخشی از یک گفت وگو درباره احتمال شکل گیری استان های جدید 
در دولت چهاردهم اظهار کرد: پرونده  زیاد داریم از ادوار مختلف و دولت های مختلف 
پرونده های روی میز داریم، ولی در حال حاضر تا سه چهار ماه آینده ما فقط در حال 
بررسی و بازبینی همه آن طرح ها هستیم و اگر شرایط لازم داشته باشند در دستور 
کار می آوریم.وی خاطرنشان کرد: تقسیمات کشوری یک حوزه مهم است قبل از این 
که به فکر این باشیم که یک استان جدید درست کنیم، یک شهرستان جدید درست 
کنیم، یک مرزی را جابه جا کنیم اول شــاخص های دقیق قانونی بعد هم فرهنگی 
و اجتماعی آن منطقه بررسی دقیق شــود که این تقسیمات کشوری شاخصه های 
لازم برای تحول، توسعه، همگرایی، و وحدت در آن منطقه داشته باشد و کار بسیار 
حساسی است.وی ادامه داد: خیلی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی که در خیلی 
از حوزه تحت فشــار هستند برای این موضوع، خواهش کردیم یک بررسی  مجددی 
روی همه طرح هایی که در دستور کار بودند انجام دهند. کارشناسان مشغول هستند 
و انجام می دهند. منتظریم هر جا که به این نتیجه برسیم که ضرورتی دارد و شرایط 
قانونی اجازه می دهد و آن تقسیمات کشوری باعث هم افزایی، وحدت و انسجام بیشتر 
و توسعه یک منطقه شده و همه شاخصه های قانونی دارد، منعی نداریم ولی در این 
دولت با دقت بیشتری مباحث تقسیمات کشوری مورد بررسی قرار می گیرد.معاون 
سیاسی وزیر کشور پیش از این نیز در دیدار با مدیران و کارشناسان دفتر تقسیمات 
کشــوری گفته بود: تقسیمات کشوری یکی از مهمترین ارکان حاکمیت است و هر 
اقدامی در این حوزه باید منجر به تقویت حکمرانی، همبســتگی اجتماعی و تحکیم 
امنیت شود. طرح های تقسیمات کشوری باید دارای پیوست اجتماعی باشد و در زمان 
تهیه طرح ها، مزایا و معایب اجرای طرح پیش بینی و در فرم های مربوطه درج شود.

وی هم چنین بر ضرورت تهیه اطلس تقسیمات کشوری و بروزرسانی آن، استفاده از 
فناوری های نوین برای الکترونیکی کردن سوابق و  استفاده از مدل ها و تجربیات موفق 

سایر کشورهای هم سطح با ایران در این زمینه تاکید کرده بود.

جنایت جنگی اسرائیل در آتش زدن 
بیمارستان »کمال عدوان« در غزه 

محکوم است

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: جنایت جنگی رژیم اسرائیل در آتش زدن بیمارستان کمال 
عدوان در غزه شدیدا محکوم است.به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی، سخنگوی وزارت 
امور خارجه، تهاجم وحشــیانه نظامیان رژیم اسرائیل به بیمارستان کمال عدوان و آتش زدن 
آن را به عنوان جدیدترین مصداق جنایت جنگی، جنایت علیه بشــریت، نقض فاحش حقوق 
و هنجارهای حقوق بین الملل به شــدیدترین وجه محکوم کرد و تصریح نمود که این جنایت 
با هدف انهدام کامل نظام بهداشــت و درمان در غزه و محروم کردن کودکان و زنان و مردان 
مجروح و بیمار از دسترســی به حداقل امکانات درمانی صورت گرفته است.ســخنگوی وزارت 
امور خارجه با اشاره به اینکه بیمارستان کمال عدوان، یکی از آخرین مراکز درمانی نیمه فعال 
در شــمال غزه بود، تعرض نظامیان اشغالگر به این بیمارستان و تخلیه اجباری بیماران و کادر 
درمان و منفجر کردن بیمارستان را جنایت جنگی شنیع و بخشی از روند نسل کشی جاری در 
فلسطین اشغالی دانست و تاکید کرد که سکوت نهادهای ذیربط بین المللی در قبال این جنایت 

غیرقابل توجیه و موجب مسئولیت بین المللی آنها است.

از شرایط سخت تامین برق و گاز عبور کردیمرئیس جمهور در نشست مدیریت بهینه ناترازی 
انرژی و نیرو، با اشاره به اینکه پیش بینی ها حکایت از آن داشتند که وضعیت ناترازی انرژی در 
آذر ماه بدتر از آنچه شــاهد بودیم، خواهد بود، از عملکرد موفق این کمیته در زمینه مدیریت 
ناترازی ها قدردانی کرد و از آنها خواست که با ادامه جلسات خود، از همین حالا به فکر مدیریت 
تولید و مصرف انرژی و نیرو در تابســتان و زمستان سال آینده باشند.به گزارش ایسنا، مسعود 
پزشکیان صبح امروز جمعه در نشستی که با حضور رئیس دفتر رئیس جمهور، وزرای کشور، 
نفت، نیرو، راه و شهرســازی و صنعت، معدن و تجارت و ســخنگوی دولت، به منظور بررسی 
آخرین وضعیت و اقدامات مدیریت ناترازی ها در بخش انرژی و نیرو در وزارت کشور و با حضور 
برخط اســتانداران سراسر کشور برگزار شد، با اشاره به گزارش های ارائه شده و وضیت عمومی 
شبکه برق اظهار داشت: پیش بینی ها گواه آن بود که وضعیت شبکه می توانست خیلی بدتر از 
امروز باشد، لذا از همه کسانی که با تلاش های خود توانستند وضعیت شبکه را به یک پایداری 
نسبی برسانند، صمیمانه قدردانی می کنم.رئیس جمهور با بیان اینکه متاسفانه یکی از عادات 
غلط ما این اســت که در مواقع بروز مشکل به جای اینکه دنبال منشا مشکل باشیم، به دنبال 
یافتن مقصر هســتیم، بر اتخاذ راهکاریی به طور هم زمان برای مدیریت این بحران تاکید و در 
تشریح آنها گفت: اولا برای رفع مشکل و مدیریت یک بحران باید همه بخش ها و اجزای آن را 
هم زمان مورد توجه قرار دهیم، به عنوان مثال یکی از اقدامات موثر برای مدیریت ناترازی ها در 
عرصه انرژی، تهیه بســته های آموزشــی متناسب با اقلیم و شــرایط واحدهای مختلف اعم از 
مســکونی، تجاری، خدماتی و صنعتی است.پزشــکیان با بیان اینکه بالا بودن میانگین میزان 
مصرف انرژی در کشورمان قابل انکار نیست، اما می توان با ارائه آموزش های مناسب، مصرف را 
به شــکل موثر مدیریت نمود، تصریح کرد: باید تجربیات موفــق در این حوزه را جمع آوری و 
جمع بندی کرد و آنها را با دیگر دســتگاه ها به اشتراک گذاشت.رئیس جمهور راهکار بعدی را 
بررســی و مهندســی اقدامات و آثار آنها عنوان کرد و افزود: روند تولید، توزیع و مصرف باید 
مهندسی شود، تا به شناسایی راهکارهای کاهش و مدیریت مصرف کمک کند. همچنین یکی 
دیگر از راهکارها، بهره گیری از قوانین و مقررات و مدیریت اقدامات بر اساس روش ها است. باید 
مقررات را به گونه ای تنظیم و اعمال کنیم که بر مدیریت مصرف موثر واقع شوند. این روش باید 
تشویق و تنبیه را توأمان لحاظ کند و در اجرای آن از خود اصناف، سمن ها و دیگر بخش های 
غیردولتی و خصوصی کمک بگیریم.دکتر پزشــکیان با اشاره به اینکه در اعمال مجازات نباید 
صرفا بر روش های محاســبه و پایش و نظارت فعلی بســنده کرد و پایش باید کاملا دقیق و 
هوشمند باشــد، در توضیح آن تصریح کرد: وقتی میزان تولید و اتلاف انرژی مشخص و قابل 

محاسبه است، طبیعتا باید میزان مصرف نیز مشخص باشد. میزان مصرف بخش ها و واحدهای 
مختلف باید بر مبنای پیش بینی ها به شکل دقیق پایش شود تا مصارف غیرمجاز نیز مشخص و 
امکان برخورد با آنها فراهم شــود.رئیس جمهور بر تشکیل یک کارگروه برای طراحی دقیق و 
اجــرای این اقدامات تاکید و خاطرنشــان کرد: در بخش اجرای ایــن اقدامات نیز باید از همه 
ظرفیت های موجود برای ارتباط به هنگام و مســتمر با مردم از جمله صدا و ســیما، رسانه ها، 
مدارس، مساجد و دیگر بخش ها بهره گرفت.پزشکیان در ادامه سخنانش درباره ضرورت پایش 
دقیق و هوشــمند توزیع و مصرف انرژی و نیرو در کشور، به پیگیری های جدی در حال انجام 
برای شناسایی مبادی خروج فرآورده های نفتی از مدار توزیع قانونی اشاره کرد و اظهار داشت: 
وقتی تولید این فرآورده ها در اختیار ما و میزان آن به شکل دقیق قابل محاسبه است و شبکه 
توزیع نیز در اختیار و تحت نظر ماست، به هیچ وجه قابل قبول نیست که ارقام چند 10 میلیونی 
خروج فرآورده از مدار قانونی توزیع مطرح شود؛ این مسئله کاملا قابل کنترل است و باید هم 
به دقت کنترل شود، ادامه این وضعیت گواه ناکارآمدی ما است.رئیس جمهور با انتقاد از عدم 
اتخاذ راهکارها و اقدامات موثر در مقابله با قاچاق ســوخت در کشور از استانداران و وزرای راه، 
صنعت، نیرو و نفت خواست که راهکارهای مناسب را در این زمینه به کار بگیرند و افزود: اینکه 
در مواجهه با مشکلات بیاییم آمارهایی ارائه کنیم تا از خود رفع تقصیر کنیم، مشکلی را حل 
نمی کند، بلکه باید منشــا و ریشه مشکلات را شناسایی و برطرف کنیم و در این فقره به طور 
جدی مانع قاچاق سوخت شویم. پزشکیان با تاکید بر اینکه جلسات مدیریت ناترازی انرژی در 
کشــور باید ادامه پیدا کند، تصریح کرد: حالا که به لطف خدا و با همراهی مردم توانســتیم از 
وضعیت نامطلوب پیش بینی شده در زمینه تامین انرژی و نیرو بگذریم، توجه خود را معطوف 
به آینده کنید. وزیر محترم کشور یک تیم مرکزی جهت بهبود مصرف انرژی در کشور تشکیل 
دهد و در این تیم راهکارهای مربوط به مهندسی، هوشمندسازی در مصرف، مقررات و قوانین، 
تشویق و برخورد با متخلفان مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین دستگاه های مختلف بسته های 
آموزشی مرتبط با صرفه جویی در مصرف انرژی را متناسب با نوع ماموریت ها و فعالیت خود تهیه 
کنند.رئیس جمهور در پایان بر اهمیت استمرار فعالیت صنایع و جلوگیری از وقفه در تولید به 
دلیل کمبود انرژی و نیرو تاکید و با بیان اینکه »سوخت صرفه جویی شده در کشور باید به بخش 
صنعت اختصاص یابد«، اظهار داشــت: تا جایی که امکان دارد باید کاری کنیم که گاز و برق 
صنعت قطع نشود. همچنین از امروز باید به فکر قطع نشدن برق صنایع در تابستان سال آینده 
باشیم. انشاءالله با دست به دست هم دادن و شناسایی دقیق مشکلات، راه حل عبور از مشکلات 
هم طراحی خواهد شد.در ابتدای این جلسه اسکندر مومنی وزیر کشور به ارائه گزارشی درباره 

وضعیت تامین انرژی با توجه به سرمای شدید هوا طی هفته های گذشته پرداخت و گفت: در 
راستای پیگیری سیاست قطع برق و گاز اماکن پرمصرف، طی هفته های گذشته برق و گاز بیش 
از 100 دســتگاه دولتی در سراسر کشور قطع شده است. همچنین در حوزه برق معابر درون 
شهری و برون شهری نهایت همکاری صورت گرفت و تلاش شد تا مصرف برق مراکز پرمصرف 
نظیر فرودگاه ها، پایانه ها و ایستگاه های راه آهن به حداقل برسد. به لطف خدا، در هفته اوج سرما 
با توجه به اینکه حداکثر تلاش ها در تامین برق و گاز صورت گرفت و مردم نیز همکاری خوبی 
کردند، صرفه جویی صورت گرفته حتی بیش از پیش بینی ها بود و همین امر موجب شد که طی 
روزهای اخیر قطعی برق خانگی نداشــته باشیم.وزیر کشور با اشاره به تشکیل کارگروه تامین 
پایداری انرژی در اســتانداری ها با محوریت استانداران و متشکل از مسئولان ادارات کل نفت، 
نیرو و صنعت افزود: در این کارگروه ها قرار بر این شد که قطعی برق و گاز صنایع با هماهنگی 
انجام شــود. استانداران نیز به فراخور شرایط اســتان های متبوع خود ابتکارات و ایده هایی را 
اجرایی کردند که از این جهت از اهتمام و یکپارچگی عملکرد آنها تقدیر و تشکر می کنم.مومنی 
عنوان کرد: بر اساس شرایط دمایی، طی روزهای گذشته در مصرف روزانه 40 الی 45 میلیون 
متر مکعب گاز صرفه جویی شــده که این موضوع موجب شده قطعی در این خصوص نداشته 
باشیم. در مجموع با اقداماتی که انجام شده و همچنین پویش هایی که در خصوص صرفه جویی 
در حال اجرا است، دستاورد خیلی بزرگی در حوزه انرژی حاصل شده است و همه برای عبور از 
شــرایط بحرانی صادقانه تلاش کرده ایم.محســن پاک نژاد وزیر نفت نیز در این جلسه به ارائه 
گزارشی از عملکرد این وزارتخانه در تامین سوخت مورد نیاز کشور طی روزهای اخیر پرداخت 
و عنوان کرد: در هفته ای که ســپری شد شرایط تحویل گاز و نفت گاز به نیروگاه ها خوب بود  
خوشبختانه سطح ذخایر گازوئیل در نیروگاه ها نیز افزایش یافته است. با توجه به اینکه در هفته 
آتی با کاهش دما مواجهیم تدابیری اتخاذ خواهد شد که با همکاری وزارتخانه های نیرو و نفت 
از شرایط پیش رو نیز عبور کنیم.وزیر نفت با بیان اینکه طی روزهای گذشته ثابت شد که اتخاذ 
تصمیم تعطیلی هوشمند می تواند نقش موثری در کاهش مصرف انرژی داشته باشد، اظهار کرد: 
وضعیت ذخایر نفت گاز در شرکت ملی گاز و انبارها تغییر زیادی نسبت به گذشته داشته است 
و همچنین شرایط ذخایر نیروگاه ها نیز کاهش چشمگیری نداشته و در مجموع می توان گفت 
که افتی در ذخایر نفت گاز نداشته ایم. همچنین تامین نفت گاز کماکان ادامه دارد و آنچه که 
در توان بوده در این خصوص انجام شده است. علاوه بر افزایش قابل توجه تامین نفت گاز، 10 
الی 12 میلیون لیتر نیز افزایش تولید روزانه داشته ایم و این شرایط تا عبور از دوره پیش رو ادامه 
خواهد داشت.عباس علی آبادی وزیر نیرو نیز در این جلسه به ارائه گزارشی در خصوص وضعیت 
فعالیت نیروگاه های کشور پرداخت و گفت که میانگین راندمان نیروگاه های کشور به 40 درصد 
رسیده است.سید محمد اتابک وزیر صنعت معدن و تجارت هم در این جلسه در اظهاراتی عنوان 
کرد: دستور رئیس جمهور این بود که آنچه از صرفه جویی در مصرف انرژی در این روزها حاصل 
می شود، به بخش صنعت تخصیص یابد تا صنعت و تولید دچار وقفه نشود؛ در این راستا طی 
سه روز گذشته میزان سوحتدتحویلی به صنایع 3 میلیون مترمکعب افزایش داده شده است. 
همچنان درخواســت ما این است که هرآنچه که از محل صرفه جویی در مصرف انرژی ذخیره 
می شــود، به بخش صنعت اختصاص یابد.در ادامه فرزانه صادق وزیر راه و شهرســازی به ارائه 
گزارشی درباره پیش بینی های سازمان هواشناسی در خصوص وضعیت هوا طی هفته پیش رو 
پرداخت و گفت: سازمان هواشناسی برای عصر امروز تا عصر فردا پیش بینی بارش کرده است. 
همچنین بر اساس پیش بینی های این سازمان، سامانه ای از بعد از ظهر روز دوشنبه وارد کشور 
می شود که تا 5 درجه کاهش دمای محسوس خواهیم داشت.وزیر راه و شهرسازی در ادامه به 
صرفه جویی روزانه 6 مگاوات برق از محل مدیریت روشــنایی مســیرهای برون شهری اشاره و 
اظهار کرد: در راستای تاکید رئیس جمهور بر مدیریت روشنایی مسیرهای برون شهری، از دو 
هفته پیش این موضوع کاملًا اجرایی شد و اقداماتی صورت گرفت که به جز معابر حساس نظیر 
تونل ها و گردنه ها، روشنایی سایر معابر به صورت یک در میان انجام شود؛ از این محل حداقل 
روزانه 6 مــگاوات و در مجموع طی دو هفته 100 مگاوات صرفه جویی در مصرف برق صورت 
گرفته است. فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت نیز در این جلسه به ارائه گزارشی از نتایج اجرای 
پویش کاهش دو درجه دمای محیط منازل اشاره کرد و گفت: بر اساس گزارش های ارائه شده 
صرفه جویی ســه درصدی در مصرف گاز و همچنین صرفه جویی 5 درصدی در مصرف برق از 
نتایج اجرای این پویش است.استانداران قم، آذربایجان شرقی، مرکزی، تهران و آذربایجان غربی 
نیز در این جلســه در ارتباط ویدیو کنفرانسی به ارائه گزارشی در خصوص اقدامات انجام شده 
جهت صرفه جویی در مصرف سوخت و همچنین مدیریت ناترازی انرژی در استان های متبوع 

خود پرداختند.

کشــورمان  ســفیر 
اشاره  با  روســیه  در 
بــه آمادگــی تهران 
بــرای  مســکو  و 
جامع  ســند  امضای 
اعــلام  همکاری هــا 
کــرد: رئیس جمهور 
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به گزارش خبرگزاری 
جلالی  کاظــم  مهر، 
دانشجویان  جمع  در 
مدیــران  و  ایرانــی 
دانشگاه علوم پزشکی 

»مچنیکوف« سن پترزبورگ افزود: در این سفر توافقنامه همکاری دو کشور به امضای 
آقای پزشــکیان و ولادیمیر پوتین می رسد.جلالی که برای شرکت در اجلاس شورای 
عالی اتحادیه اقتصادی اوراســیا به ســن پترزبورگ ســفر کرده است، در این نشست 
که با هدف بررسی مسائل و مشکلات دانشــجویان ایرانی دانشگاه های روسیه برگزار 
شد، بیان کردســفیر ایران در این نشست، کریدور شمال-جنوب را از دیگر طرح های 
اقتصادی دو کشــور خواند و گفت: دوشــنبه گذشــته، دو معاون نخست وزیر روسیه 
برای رایزنی درباره این طرح به تهران ســفر کردند و با رئیس جمهور و دیگر مقامات 
کشــورمان در این زمینه گفتگو و تبادل نظر کردند.سفیر کشورمان در مسکو با بیان 
اینکه طرح انتقال گاز روسیه به ایران از دیگر طرح های مهم اقتصادی دو کشور است، 
ابراز امیدواری کرد که به زودی این طرح به ســرانجام برسد.جلالی همچنین با اشاره 
به برگزاری جلســه سران اتحادیه اقتصادی اوراســیا در سن پترزبورگ با حضور وزیر 
صنعــت معدن و تجارت به نمایندگی از کشــورمان، اعطای وضعیت عضویت ناظر به 
ایران را گامی در راســتای توسعه مبادلات تجاری با کشورهای عضو عنوان کرد.سفیر 
ایران در مســکو در بخش دیگری از سخنانش با اشــاره برخی از اشتراکات فرهنگی 

کمتر شناخته دو کشور از جمله 
در اوســتیای شمالی، داغستان، 
مناطــق  دیگــر  و  آســتراخان 
روســیه، خاطرنشان کرد: روابط 
ایران و روسیه رو به توسعه است 
و دو کشور اشــتراکات فرهنگی 
زیــادی دارند و در این بســتر 
ایرانی  دانشــجویان  مشــترک، 
حلقه وصل و ســفرای روابط دو 
کشور هســتند.وی ماندگارترین 
دوجانبه  روابط  اثرگذارتریــن  و 
را، ارتباطــات مردمــی خواند و 
با تاکید بر ضروت فعال شــدن 
تاجران ایرانی در روســیه گفت: 
حضــور تجــار ایرانــی و بخش 
خصوصی در روســیه به پیشبرد 
روابط اقتصادی دو کشور کمک شایانی خواهد کرد.در این دیدار هادی گودرزی رایزن 
علمی سفارت جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه، توضیحاتی را در خصوص 
مدیران دانشــگاه های مچنیکوف و پائلوف دانشــگاه گزارشی درباره تعداد دانشجویان 
ایرانی، وضعیت تحصیلی و مســائل و مشکلات دانشجویان ارائه کردند. در این نشست 
همچنین راهکارهایی برای بهبود شــرایط تحصیلی و رفع مشکلات دانشجویان ایرانی 
مطرح شــد.نمایندگان دانشجویان ایرانی دانشگاه های روســیه نیز ضمن بیان برخی 
مشکلات تحصیل در روسیه، از جمله مورد تایید قرار نداشتن برخی دانشگاه های علوم 
پزشــکی روسیه از سوی وزارت بهداشت ایران، مشکلات مربوط به روادید و دعوتنامه 
دانشجویی، راه اندازی کورس دندانپزشــکی به زبان انگلیسی در دانشگاه های پزشکی 
و دندانپزشــکی ســن پترزبورگ و نیز تامین خوابگاه دانشــجویی برای دانشــجویان 
ایرانی را بیان کردند که ســفیر و رایزن علمی کشــورمان به پرسش های خبرنگاران 
پاســخ دادند.در این مراسم همچنین ســفیر و رایزن علمی کشورمان از بازیکنان تیم 
فوتسال دانشجویی ایران که قهرمان مسابقات دانشجویی تیم فوتسال دانشجویی سن 

پترزبورگ شدند، تقدیر کرد.

سومین کنگره 313 شهید سپاه حفاظت انصارالمهدی عصر امروز در سالن همایش های 
برج میلاد تهران برگزار شــد.به گزارش خبرنگار مهر، سومین کنگره 313 شهید سپاه 
حفاظت انصارالمهدی و مراسم از همســران گرامی سپاه حفاظت انصارالمهدی عصر 
امروز در ســالن همایش های برج میلاد تهران برگزار شد.ســردار محمدجواد اسدی 
فرمانده سپاه حفاظت انصارالمهدی در ابتدای مراسم گفت: خاطره ای دارم از مادر چهار 
شــهید که به دیدار امام خمینی رحمت الله علیه رفته بود، امام با دیدن عکس شهدا 

گریست، مادر شهید گفته بود من چهار شهید داده ام که شما گریان نشوید.

سران کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا در نشست شورای عالی این اتحادیه در شهر سن پیترزبورگ روسیه، با اعطای موقعیت 
ناظر به جمهوری اسلامی ایران موافقت کردند. به گزارش خبرگزاری مهر، سران کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا در نشست 
شورای عالی این اتحادیه در شهر سن پیترزبورگ روسیه، با اعطای موقعیت ناظر به جمهوری اسلامی ایران موافقت کردند.همچنین 
همزمان اعلام شد با توجه به تصویب موافقتنامه تجارت آزاد ایران و اتحادیه اقتصادی اورآسیا از سوی مجالس 5 کشور عضو اتحادیه و 
نیز مجلس شورای اسلامی، این موافقتنامه بزودی عملیاتی خواهد شد.این دو تحول مهم، جمهوری اسلامی ایران را به یکی از شرکای 

مهم اتحادیه اقتصادی اوراسیا تبدیل خواهد کرد.پنج کشور روسیه، قزاقستان، بلاروس، ارمنستان و قرقیزستان اعضای این اتحادیه را تشکیل می دهند. از این پس، جمهوری اسلامی ایران 
در کنار ازبکستان، مولداوی و کوبا به عنوان ناظر در فعالیت های این اتحادیه حضور خواهد داشتهمچنین موافقتنامه تجارت آزاد مابین ایران و 5 کشور عضو اتحادیه اوراسیا یک منطقه 
آزاد تجاری به وسعت مجموع قلمرو شش کشور را ایجاد خواهد کرد که در مرحله اول، بیش از هشتاد درصد کالاها با تعرفه صفر در آن تبادل خواهد شد. این اولین منطقه تجارت آزاد 

است که جمهوری اسلامی ایران در مشارکت دارد.

سومین کنگره ۳۱۳ شهید سپاه حفاظت 
انصارالمهدی

ایران عضو ناظر اتحادیه اقتصادی اوراسیا شد

جلالی: در سفر رئیس جمهور به مسکو سند جامع همکاری ها ایران و روسیه 
امضا می شود
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گزیده خبرگزیده خبر تولید۹۰نوعقطعهخودروهایوارداتیازسویدانشبنیانها

در راســتای اجرای طرح خودکفایی کشــور در تولید قطعات خودروهای وارداتی 
یکی از شرکت های دانش بنیان با تولید قطعات خودرو، موفق به انعقاد ۱۰ قرارداد 
با شرکت های خودروســاز شد.عطیه باقری، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان در 

گفت وگو با ایســنا، اظهار کــرد: ما در طراحی و تولید قطعات سیســتم تعلیق و 
فرمان خودروهای ایرانی و خارجی فعال هســتیم و قطعات ســاخته شده در این 
شــرکت به سه شرکت  خودروسازی عرضه شده اســت.وی افزود: این قطعات که 

شامل ســیبک فرمان، ســیبک طبق خودرو، میل تعادل عرضی تاکنون وارداتی 
بوده اســت و از کشــور چین وارد می شود و با توســعه تحقیقاتمان در این حوزه 
در حال حاضر شــرکت های خودروساز در دسترسی به این قطعات به خودکفایی 
رسیده اند.باقری با بیان اینکه قطعاتی که ما به تولید رساندیم، با یک سوم قیمت 
وارداتی به بازار عرضه می شود، اظهار کرد: این قطعات برای خودروهای جک جی 
  ،x۲۳ و انواع  مدل های خودروهای ام وی ام شامل KMC ۸، جک جی ۷، خودرو
x۲۲، ۵۳۰ و ۳۱۲۵ استفاده می شــود.مدیر عامل این شرکت دانش بنیان با بیان 
اینکه در حال حاضر ۹۰ نوع قطعات خودروهای وارداتی را به تولید رســانده ایم، 
گفت: تولید این قطعات بر اســاس مهندسی معکوس بوده که با نوآوری هایی که 
روی آن انجام دادیم، بهبودی در عملکردهای این قطعات ایجاد شــده است و در 
حال حاضر قراردادهایی با شــرکت های خودروساز برای دریافت ۱۰ نوع قطعه با 
ما منعقد شده اســت.وی در خصوص ضرورت خودکفایی کشور در تولید قطعات 
خودروهای وارداتی، توضیح داد: طرحی در کشور در حال اجرا است که بر اساس 
آن باید در ۷۰ درصد قطعات مورد نیاز در ساخت خودروها، به خودکفایی برسیم. 
واردات خودروها به این صورت اســت که در ابتدا به صورت CBU وارد می شوند 
)Completely Built Unit واردات دســتگاه ساخته  شده است( و بعد به صورت  
CKD یــا Completely Knocked-Down )قطعات کاملًا منفصل( خواهد بود و در 
مرحله نهایی فاز خودکفایی را شامل می شود و در این راستا وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اجازه واردات کل سیستم ماشین را نمی دهد.باقری خاطر نشان کرد: ما 
اخیرا سفارشــاتی را برای صادرات این قطعات دریافت کردیم، ولی از آنجایی که 
ابتدا باید نیاز داخل را تامین کنیم، وارد حوزه صادرات این قطعات نشده ایم.مدیر 
عامل این شرکت دانش بنیان افزود: این در حالی است که شرکت های خودرو ساز 
داخــل خیلی دیر به محصولات ما اعتماد می کنند، ولی در این شــرایط ما موفق 
به انعقاد ۱۰ قرارداد با شــرکت های خودروساز شده ایم.باقری اضافه کرد: قطعات 
تولید شده در این شرکت دارای استانداردهای COP هستند و به تازگی سازمان 
اســتاندارد همکاری کرده و بر اســاس داده هایی که خودرو ساز به آنها می دهد، 

اقدام به تست این قطعات می کند.

اقدام بی سابقه بانک ترکیه

ترکیه برای اولین بار در ۲ ســال گذشــته نرخ بهره را کاهش داد.به گزارش ایسنا، بانک مرکزی 
ترکیه نرخ بهره را ۲۵۰ واحد کاهش داد و به ۴۷.۵ درصد رساند؛ این اولین کاهش نرخ  در مدت 
۲ سال گذشــته بود.از ماه مه ۲۰۲۳ تا مارس امسال، بانک مجموعه ای از افزایش نرخ بهره را از 
۸.۵ درصد به ۵۰ درصد دنبال کرد و ســپس در هشت جلسه اخیر کمیته سیاست پولی بانک، 
نرخ را ثابت نگه داشــت.جودت یلماز، معاون رئیس جمهور این کشور با اشاره به پیشرفت ترکیه 
در مبارزه با تورم گفت: همچنان شــاهد نتایج مثبت برنامه اقتصادی خود در زمینه های مختلف 
هستیم.او در شبکه اجتماعی ایکس اظهار کرد: در نتیجه دستاوردهای قابل توجه ترکیه در روند 
کاهش تورم، بانک مرکزی نرخ سیاســت را ۲۵۰ واحد پایه کاهش داد و به ۴۷.۵ درصد رساند.

جودت یلماز افزود: نتایج مثبت گام های سیاستی شفاف و قابل پیش بینی ما که هماهنگی قوی 
بین سیاست های پولی و مالی را تضمین می کند، در تصمیم بانک مرکزی برای کاهش نرخ بهره 
پس از دوره ۲۲ ماهه موثر عمل کرده اســت.وی گفت: به کمک سیاســت های موثر و مبتنی بر 
قوانین گروه اقتصادی، نرخ تورم در ۶ ماه گذشــته ۲۸.۴ واحد درصد کاهش یافته است. در این 
دوره شــاخص های کلان اقتصادی کشور در راستای روند کاهش تورم محقق شد.یلماز افزود: در 
چارچوب پیش بینی ما برای متعادل کردن ترکیب رشد، تقاضای داخلی به سطوحی کاهش یافته 
اســت که با سیاســت های پولی و مالی حمایت کننده متقابل ما از کاهش تورم حمایت می کند.

او بیان کرد: تراز حســاب جاری ما به طور قابل توجهی بهبود یافت، در حالی که تقویت ذخایر ما 
اعتماد به اقتصاد را تقویت کرد.ترکیش نوشت، یلماز تاکید کرد: اولویت اصلی کشور، کاهش تورم 

به سطوح تک رقمی و تثبیت آن در این سطوح است.

چهارمین اقتصاد بزرگ آسیا همچنان 
روسفید ماند

نظرســنجی رویترز نشــان داد که انتظار می رود رشــد صادرات کره جنوبی در دســامبر برای 
پانزدهمین ماه متوالی افزایش یابد، اما تحلیلگران احســاس می کنند که با افزایش نگرانی ها در 
مورد تعرفه های احتمالی ایالات متحده، شــتاب در سال آینده تعدیل می شود.به گزارش ایسنا، 
پیش بینی می شــود که محموله های خروجی از چهارمین اقتصاد بزرگ آسیا در دسامبر پس از 
افزایش ۱.۴ درصدی در نوامبر، ۴ درصد نســبت به سال گذشته افزایش داشته باشد.تحلیلگران 
اظهار کردند، این پانزدهمین ماه متوالی رشد صادرات سالانه خواهد بود، اما آنان معتقدند که این 
نرخ در سال آینده کاهش می یابد زیرا انتظار می رود تقاضا برای کالاهای کره جنوبی به جز نیمه 
هادی ها ضعیف شود.هاکئون هیونگ، تحلیلگر اعلام کرد که بی ثباتی های سیاست تجاری از زمان 

انتخاب دونالد ترامپ در ایالات متحده، همچنان خطراتی را برای صادرکنندگان ایجاد می کند.
اســتفان لی، اقتصاددان گفت تولید خودرو در ماه دســامبر تحت تأثیــر اعتصابات اتحادیه های 
کارگری قرار گرفت و به طور کلی، شــتاب صادرات به جز تراشه ها و محصولات فناوری اطلاعات 
ضعیف شــده است.طبق گزارش رویترز، این نظرسنجی همچنین پیش بینی می کند که واردات 

پس از کاهش ۲.۴ درصدی در نوامبر، ۴.۶ درصد در دسامبر افزایش داشته باشد.

معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق محروم:

به دنبال احیای صنعت فرش خواهیم 
بود

ایسنا/خراسان شمالی معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق محروم گفت: 
به دنبال احیای صنعت فرش خواهیم بود.حسین زاده در جلسه شورای اداری استان که با 
حضور رئیس جمهور برگزار شــد، با اشاره به اینکه فرش در سه دوره توسط آمریکا تحریم 
شده که آخرین بار توسط ترامپ بوده است، اظهار کرد: در واقع فرش هویت ما است، فرش 
را تحریم کرده اند و ما دچار خود تســلیمی شــده ایم.وی افزود: به نظر می رسد یکی از 
وظایف اصلی دولت پرداختن به مسئله فرش و رونق آن است.حسین زاده ادامه داد: خراسان 
شمالی در همه رتبه ها در آخرین رتبه و در رده های ۲۷ تا ۲۹ قرار دارد و در عدم توسعه 
یافتگی در جایگاه دوم و فقر در جایگاه پنجم قرار دارد.وی بیان کرد: مرز در خراسان شمالی 
بلاتکلیف اســت و از آن هیچ استفاده ای نمی شود اما چند ظرفیت بسیار خوب همچون 
اسب اصیل ترکمن، زعفران و انگور دارد ولی به بازارهای کلان متصل نشده اند.حسین زاده 
خاطرنشان کرد: در حوزه توانمندسازی در سال های گذشته تسهیلات اختصاص یافته اما بر 
نحوه هزینه کرد آن هیچ نظارتی نشده و تبدیل به اشتغال نیز نشده است اما در حال حاضر 
تا مطمئن نباشــیم که آن تسهیلات تبدیل به اشتغال پایدار نمی شود، وام ارائه نخواهیم 
کرد.به گزارش ایســنا، دومین سفر استانی رئیس جمهور طی سفری دو روزه از پنجم دی 

ماه به خراسان شمالی انجام شد.

تولیدکنندگان آمریکایی از دولت درخواست کردند

اعمال تعرفه ۹۲۰ درصدی برای 
گرافیت چین

تولیدکنندگان گرافیت آمریکایی، با اشــاره به شیوه های 
تجاری غیرمنصفانه، اعمال تعرفه ۹۲۰ درصدی بر واردات 
گرافیت از چین را خواســتار شــدند.به گزارش ایســنا، 
تحلیلگران صنعت می گویند اگر آمریکا، تعرفه های سنگین 
بیشتری را بر واردات گرافیت از چین که برای ساخت مواد 
آند باتری لیتیوم یون استفاده می شود، اعمال کند، قیمت 
باتریها ممکن است افزایش یابد و قیمت برخی از قطعات 
دو برابر شود.»تولیدکنندگان مواد آند فعال آمریکا«  )AAAMP(که گروهی متشکل از تولیدکنندگان گرافیت آمریکایی است، 
هفته گذشته، در نامه ای به وزارت بازرگانی و کمیسیون تجارت بین الملل، خواستار آغاز تحقیقات تجاری و اعمال تعرفه های 
بالا به میزان حداکثر ۹۲۰ درصد بر واردات گرافیت طبیعی و مصنوعی از چین شدند.اریک اولسون، سخنگوی این گروه اظهار 
کرد: »تولیدکنندگان مواد آند فعال آمریکا«، این پرونده را برای کمک به حفاظت از صنعت گرافیت آمریکای شــمالی که در 
معرض خطر سرکوب شدن به دلیل شیوه های تجاری بدخواهانه چین است، تشکیل می دهد. وی افزود: بدون کمکهای تجاری 
از ســوی دولت آمریکا، صنعت گرافیت داخلی در خطر است اقدامات ضدرقابتی چین، یافتن بسترهای مالی مطمئن را برای 
تولیدکنندگان گرافیت، دشوار کرده و از تبدیل شدن آنها به بازیگران تثبیت شده در بازار جهانی جلوگیری می کند.این گروه 
می گوید تعرفه ۲۵ درصدی فعلی بر بخش عمده واردات گرافیت از چین، بســیار اندک اســت.تعرفه ها می تواند از سازندگان 
گرافیــت آمریکا حمایت کند، اما وضعیت فعلی در بازار جهانی گرافیت به گونه ای اســت که طبق برآورد آژانس بین المللی 
انرژی، ۹۳ درصد از عرضه گرافیت با درجه باتری در جهان، در اختیار چین اســت و آمریکا فقط یک درصد از این بازار را در 
اختیار دارد. این آژانس خاطرنشــان کرده که در بازار جهانی گرافیت، ریسک ژئوپلیتیکی بسیار بالا است زیرا تقاضا، ۱۰ برابر 
بیشتر از عرضه خارج از چین در سال ۲۰۳۰ خواهد بود.بر اساس گزارش اویل پرایس، تنشهای تجاری آمریکا و چین پس از 
پیروزی دونالد ترامپ، تشدید شده است. رئیس جمهور منتخب آمریکا، چین را تهدید به اعمال تعرفه های بیشتر کرده است. در 
مقابل، پکن با اعمال محدودیت های سخت گیرانه تر در خصوص استفاده نهایی از مواد گرافیت صادر شده به آمریکا،  صادرات 

مواد معدنی مهمی مانند گالیوم، ژرمانیوم و آنتیموان به آمریکا را ممنوع کرده است.

آمار منتشرشــده حاکی از این اســت کــه تورم مصرف کننــده توکیو از ۲.۶ 
درصد به ســه درصد رسیده است.به گزارش ایسنا، اداره آمار ژاپن اعلام کرد 
که شــاخص قیمــت مصرف کننده )CPI( برای منطقــه کیو-توکیو مطابق با 
انتظارات در ماه دســامبر کاهش یافت اما در طول ســال به میزان سه درصد 
صعود کرد.این رقم در مقایســه با داده های ســالانه در ماه قبل که شــاخص 
قیمت مصرف کننده محاســبه  شده کشور ژاپن ۲.۶ درصد بهبود یافته بود به 
میزان ۰.۴ واحد درصد افزایش نشان داد.شــاخص قیمت مصرف کننده بدون 
احتســاب مواد غذایی تــازه و انرژی و همچنین  ۲.۴ درصد در طول ســال 
افزایــش یافت.بازده اوراق قرضه دولتی ۱۰ ســاله ژاپــن رکورد زدبازده ۱۰ 
ســاله اوراق قرضه دولتی ژاپن به بالاترین سطح از سال ۲۰۱۱ رسیده است 
و  در روز گذشــته )۲۷ دســامبر(، رقم ۱.۱۱ درصد را ثبت کرد که بالاترین 
میزان خود در بیش از ۱۳ ســال گذشته محسوب می شــود. این نقطه عطف 
به دنبال افزایش ثابت، با افزایش بازدهی ۵.۲۸ واحد پایه در ماه گذشــته و 
افزایش ۵۲ واحد پایه نسبت به ســال گذشته است.این افزایش، نشان دهنده 
انتظارات رو به رشــد بازار برای سیاست های پولی سخت تر است که به دلیل 
تورم مــداوم و مذاکرات اخیر بانک مرکزی ژاپن در مــورد افزایش احتمالی 

نرخ بهره، تقویت شــده اســت. جمع بندی نظرات در جلسه ماه دسامبر بانک 
نشــان داد که برخی از سیاستگذاران شرایط کنونی را با افزایش قریب الوقوع 
نــرخ بهره ارزیابــی می کنند و یکــی از سیاســتگذران پیش بینی حرکتی در 
آینده نزدیک را بیان کرد.بازده اوراق قرضه ۱۰ ســاله دولت ژاپن در ساعت 
۹:۰۹ صبــح روز جمعه به وقت اروپا بــا ۱.۹ واحد افزایش به ۱.۱۰۹ درصد 
رســید.بانک مرکزی ژاپن خواســتار بررســی داده ها قبل از تنظیم سیاست 
مالی اســت بانک ژاپن )BoJ( خلاصه ای از نظرات نشســت سیاســت پولی 
خود در ماه دســامبر را منتشــر کرد که در آن دیدگاه های متفاوتی در مورد 
تعدیل هــای پولی آتی بیان شــد. یکــی از اعضای بانک مرکــزی بر اهمیت 
نظــارت دقیق بر داده ها قبل از تعدیل حمایت پولی، به ویژه با عدم اطمینان 
پیرامــون عوامل جهانی مانند سیاســت های دولــت ایالات متحده تاکید کرد.

اکونومی گزارش کرد، یکی دیگر از اعضا بر لزوم پیگیری مذاکرات دســتمزد 
تاکیــد و پیشــنهاد کرد که اقتصاد و تورم ژاپن در مســیر خــود باقی بماند. 
با وجود افزایش ریســک های صعودی، هیچ فوریتی بــرای افزایش نرخ بهره 
وجود نداشــت و برخی از اعضا پیشــنهاد کردند سیاست فعلی تا زمان ایجاد 

شود. حفظ  روشن تر  اقتصادی  شرایط 

قیمــت جهانی طلا امروز جمعه )۲۷ دســامبر( ثابت بــود، اما برای افزایش 
هفتگــی تعیین شــد، زیرا بازارهــا در انتظار ســیگنال هایی در مورد اقتصاد 
ایالات متحــده تحت دولت آینــده دونالد ترامپ و راهبرد نــرخ بهره فدرال 
رزرو ایالات متحده برای ســال ۲۰۲۵ بودند.به گزارش ایســنا، هر اونس طلا 
ثابــت در ۲۶۳۲دلار و ۷۹ ســنت بــود. طلا تــا کنون در ایــن هفته ۰.۴۵ 
درصد افزایش یافته اســت. قیمت طلای آمریکا تقریباً بدون تغییر در ۲۶۵۳ 
دلار بود.انتظــار می رود با نزدیک شــدن به پایان ســال، فعالیــت معاملاتی 
کاهــش یابد. داده های روز پنجشــنبه نشــان داد که تعــداد آمریکایی هایی 
که درخواســت های جدید برای دریافت مزایای بیــکاری ارائه کرده اند، هفته 
گذشــته به پایین ترین حد یک ماهه رســیده اســت که نشان دهنده بازار کار 
انعطاف پذیــر و احتمــالاً حفظ فشــار بر فدرال رزرو برای ثابت نگه داشــتن 
نرخ های بهره اســت.پس از کاهش شــدید نرخ بهره در ماه های ســپتامبر و 
نوامبر، فدرال رزرو در دســامبر به کاهش نــرخ بهره ادامه داد اما به کاهش 
کمتر در ســال ۲۰۲۵ اشاره کرد. طلا به عنوان پوششی در برابر آشفتگی های 
ژئوپلیتیکــی و تــورم در نظــر گرفته می شــود، اما نرخ های بالاتــر جذابیت 
دارایی هــای بدون بــازده را کاهش می دهد.این فلز تا کنون در ســال جاری 
۲۸ درصد افزایش داشــته اســت و در ۳۱ اکتبر به بالاتریــن حد خود یعنی 
۲۷۹۰ دلار و ۱۵ ســنت رسید که ناشی از کاهش قابل توجه فدرال رزرو، از 
جمله کاهش شــدید در ماه سپتامبر، و تشــدید عدم قطعیت های ژئوپلیتیکی 

بود.پس از آن که داده های متضاد ادعاهای بیــکاری در ایالات متحده، تغییر 
چندانی در پیش بینی چشــم انداز کاهش نرخ بهره فدرال رزرو نداشــت، طلا 
ثابت بود. با بازگشــت ترامپ به کاخ ســفید در ژانویه، بازارها در حال آماده 
شــدن برای تغییر سیاســت های عمــده، از جمله تعرفه هــا، تغییر مقررات و 
تغییرات مالیاتی در ســال ۲۰۲۵ هســتند.اس پی دی آرگلدتراست، بزرگترین 
صندوق ســرمایه گذاری تحت پشــتوانه طلا در جهان، اعلام کرد که دارایی 
های آن در روز پنجشــنبه ۰.۱۳ درصد کاهش یافت و به ۸۷۲.۸۰ تن رسید.

طبق گزارش رویترز، در بازار ســایر فلزات ارزشــمند، نقره ثابت در ۲۹.۸۰ 
دلار در هــر اونس بود، پلاتین بــا ۰.۴ درصد افزایش به ۹۳۹.۶۹ دلار بود و 

پالادیوم ۰.۱۹ درصد افزایش یافت و به ۹۲۶.۶۴ دلار رســید.

وزیر نفت گفت: با توجه به اینکه در هفته آتی با کاهش دما روبه رو خواهیم شد، تدابیری اتخاذ خواهیم کرد که با همکاری وزارتخانه های نیرو 
و نفت از شرایط پیش رو نیز عبور کنیم.به گزارش ایسنا، محسن پاک نژاد صبح امروز )جمعه، هفتم دی( در نشست مدیریت بهینه ناترازی های 
انرژی با حضور رئیس جمهوری، رئیس دفتر رئیس جمهوری، وزیران کشور، نیرو، راه وشهرسازی و صنعت، معدن و تجارت و سخنگوی دولت 
در محل وزارت کشور و با حضور برخط استانداران سراسر کشور، به ارائه گزارشی از عملکرد این وزارتخانه در تامین سوخت مورد نیاز کشور 
طی روزهای اخیر پرداخت.وی گفت: در هفته ای که سپری شد شرایط تحویل گاز و نفت گاز به نیروگاه ها مطلوب بود. خوشبختانه سطح ذخیره سازی ها گازوئیل در نیروگاه ها هم افزایش 
یافته است. با توجه به اینکه در هفته آینده با کاهش دما روبه رو می شویم تدابیری اتخاذ می شود که با همکاری وزارتخانه های نیرو و نفت از شرایط پیش رو نیز عبور کنیم.وزیر نفت با بیان 
اینکه طی روزهای گذشته ثابت شد اتخاذ تصمیم تعطیلی هوشمند می تواند نقشی مؤثری در کاهش مصرف انرژی داشته باشد، بیان کرد: وضع ذخیره سازی نفت گاز نسبت به گذشته 
تغییر زیادی داشــته و ذخیره ســازی نیروگاه ها نیز کاهش زیادی نداشته است و در مجموع می توان گفت که افتی در ذخیره سازی های نفت گاز نداشته ایم.پاک نژاد گفت: تأمین نفت گاز 
کماکان ادامه دارد و آنچه که در توان بوده در این باره انجام شده است. افزون بر افزایش قابل توجه تأمین نفت گاز، ۱۰ تا ۱۲ میلیون لیتر هم افزایش تولید روزانه داشته ایم و این اوضاع 

تا عبور از دوره پیش رو ادامه خواهد داشت.

مدیرعامــل نیروگاه برق بعثــت از محدودیت مصرف گاز طبیعی واحدهای نیروگاه بعثت که به منظور تأمین بخشــی از برق مورد 
نیاز شــهر تهران است خبر داد.به گزارش ایســنا، علیرضا شیخی ضمن اعلام این خبر گفت: مصرف نیروگاه یک میلیون و هشتصد 
هزار مترمکعب اســت که از ابتدای آبان این مقدار به یک میلیون و ۲۰۰ هزار مترمکعب محدود شــده و در آذر ماه این محدودیت 
بــه یک میلیون مترمکعب کاهش یافته اســت. با توجه به این محدودیت مصرف گاز، میــزان تولید هر یک از واحدهای نیروگاهی 
از ۷۲.۵ مــگاوات به ۶۲ مگاوات کاهش پیدا کرد و این در حالیســت در صــورت تأمین گاز مورد نیاز بیش از ۱۵ مگاوات به تولید 
برق افزوده خواهد شــد.وی افزود: ســوخت راه انداز واحدهای نیروگاهی گازوییل اســت و نیاز هر راه اندازی حدود ۱۵ هزار لیتر 

اســت که بدلیل عدم اختصاص ســهمیه لازم به نیروگاه، در صورت خروج هر واحد نیروگاهی، امکان راه اندازی مجدد وجود نداشــته و راه اندازی با تأخیر چند روزه انجام 
می شــود.به گفته وی از سال ۱۳۹۲ ســوخت کمکی )مازوت( نیروگاه بعثت با توجه به دستور مقام قضایی پلمپ و در حال حاضر سوخت نیروگاه، گاز طبیعی است و امکان 
جایگزینی با ســوخت دیگر وجود ندارد.به گزارش ایســنا، نیروگاه ۲۴۰ مگاواتی بعثت به عنوان یکی از قدیمی ترین نیروگاه های کشــور با برخورداری از سه واحد بخار ۸۲.۵ 

مگاواتی با بیش از نیم قرن تولید برق پایدار، همچنان نقش به ســزایی در پایداری شــبکه برق پایتخت دارد.

وزیر نفت:

تولید روزانه گازوییل ۱۰ تا ۱۲ میلیون لیتر افزایش یافت
کاهش تولیــد نیروگاه برق بعثت درپی محدودیت مصرف گاز طبیعی

تورم ژاپن به ۳ درصد رسید

مســیر طلا با سال جدید عوض می شود؟
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مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری گفت: ظرفیت تولید بلااســتفاده صنایع و 
شــرکت های صنعتی بزرگ در اختیار دانــش بنیان ها و واحدهای 
فناور قــرار می گیرد.ایمان لطفی در گفت و گــو با خبرنگار مهر، با 
اشــاره به راه اندازی مراکز هم آفرینی دربــاره جزئیات و اهداف آن 
توضیــح داد و گفت: در این مراکز در واقع ظرفیت های مازاد و بدون 
اســتفاده خط تولید صنایع جهت تولید محصولات و خدمات جدید 
به کار گرفته می شــود.مدیر پروژه مراکــز هم آفرینی معاونت علمی 
ضمن اشاره به اینکه راه اندازی این مراکز برآمده و برخاسته از قانون 
جهش تولید دانش بنیان است، افزود: در تعریف مراکز هم آفرینی باید 
گفت که این مراکز از سمت شرکت های بزرگ، صنایع و سازمان های 
تولید محور برای کمک به اقتصاد دانش بنیان، شــکل گیری و رشد 
ایجاد می شوند.به گفته لطفی برای راه اندازی این مراکز دستورالعمل 
و آئین نامه تدوین و توســط معــاون علمی رئیس جمهور تصویب و 
شاخص های ارزیابی تدوین شده است. همچنین بسته حمایت مالی 
از این مراکز با همکاری صندوق نوآوری و شــکوفایی در حال تدوین 
نهایی اســت.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با بیان اینکه حمایت ها در حوزه 
مراکز هم آفرینی تقریباً هم سطح و هم تراز با حمایت های اعطایی به 
کارخانه های نوآوری است، گفت: در ١٠ سال گذشته در اکوسیستم 
نوآوری و فناوری هر اقدامی انجام شده بیشتر از سمت عرضه فناوری 
و نوآوری فعالیت صورت گرفته اســت، یعنی یک اســتارت اپ، تیم 
فناور یا شــرکت دانش بنیان در مراکز نوآوری و رشد، پارک های علم 
و فناوری و یا کارخانه های نوآوری مستقر شده و نمونه محصول اولیه 
را می ســازند اما به تولید نیمه صنعتی و صنعتی نرســیده است.وی 
افزود: ما در مراکز هم آفرینی می خواهیم از ســمت تقاضا به اقتصاد 
دانش بنیان کمک کنیم به این صورت که صنعت اعلام نیاز می کند 
و شــرکت دانش بنیان مرتبط با نیاز او پروپوزال ارائه می دهد و یک 
همکاری فناورانه ای شــکل می گیرد که منجر به تولید مشــترک و 
توسعه محصول جدید در حوزه فناوری و نواوری خواهد شد.وی ادامه 
داد: ما این فرایند را در طرف عرضه نداشــتیم و شرکت ها در سطح 
محصول اولیه متوقف می شدند و پس از آن خودشان به دنبال سرمایه 
گــذار و یا صنایع متقاضی برای حمایت می رفتند اما به واســطه راه 
اندازی مراکز هم افرینی، طرف تقاضا )صنایع( در درون مجموعه خود 
محصولات را به تولید انبوه می رســاند.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی 
معاونت علمی ادامه داد: در این شــرایط طرف تقاضا یا همان صنایع 
و شــرکت های صنعتی بزرگ، زیرساخت های سخت از جمله فضای 
کار، ماشــین آلات و تجهیزات فضای اداری، اشــتراکی اختصاصی 
و همچنین زیرســاخت های نرم مثل نیروی فنــی و واحد تحقیق و 
توســعه ای خود را در اختیار شــرکت های دانش بنیان قرار می دهد. 
لذا اینجا می توانیم بگوییم واقعاً اقتصاد دانش بنیان شــکل می گیرد 
و صنایع دانش بنیان می شــوند.لطفی با بیان اینکه برخی شرکت ها 
ظرفیت خالی و بلااســتفاده برای تولید دارند که می تواند در اختیار 
اکوسیستم نوآوری و فناوری کشور و دانش بنیان ها قرار بگیرد گفت: 
برخی شرکت ها با ۶٠ درصد ظرفیت خود کار می کند ولی ٨٠ درصد 
ســهم بازار را دارند و اصلًا نیــاز ندارند ۴٠ درصد ظرفیت دیگر خود 
را فعال کنند.مدیر پروژه مراکز هــم آفرینی معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری افزود: شرکت های مدنظر، 
شرکت های متوســط و بزرگ هستند و با شــرکت های کوچک که 
مشکلات منابع، فضا و زیرساختی دارند، کاری نداریم. بنا بر آمار اعلام 
شده، ۵٠ درصد ظرفیت تولید کشور در کارخانه ها بلااستفاده بوده و 
از ١٠٠ درصد زیرســاخت ها استفاده نمی شود که این ظرفیت خالی 
می تواند برای شــرکت های دانش بنیان و فناور مفید باشد.وی ادامه 
داد: برخی شــرکت ها درخواست های همکاری فناورانه با شرکت های 
دانش بنیان و فنــاور و ایجاد مراکز هم آفرینی داده اند و ما در حال 
بررســی این درخواست ها هســتیم.لطفی با تاکید بر اینکه همکاری 
فناورانه صنایع تولیدی و دانش بنیان ها در قالب راه اندازی مراکز هم 
آفرینی در سه حوزه سلامت، معدن و پتروشیمی در اولویت قرار دارند، 
گفت: استان های اصفهان، فارس، کرمانشاه و یزد به عنوان استان های 
هدف ما در فاز اول راه اندازی این مراکز هستند.مدیر پروژه مراکز هم 
آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
پرداخت ۶٠ تا ۷٠ درصدی خرید تجهیزات خاص، بهسازی و نوسازی 
تجهیزات، کمک به صادرات را از حمایت های معاونت در راستای راه 

اندازی این مراکز عنوان کرد.

استفاده از ظرفیت خالی کارخانه ها 
با مراکز هم آفرینی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تندیس شاعر ایرانی !!

دی اس ایکس کانسپت، تجسم خودروی اسپورت آینده

دی اس فرانسه برخی محصولات جالب را عرضه می کند که از جمله ی آن ها می توان به دی اس ۳ کراس بک و دی اس ۷ کراس 
بک بزرگ تر اشاره کرد؛ اما خودرویی که خلأ عرضه اش توسط این کمپانی در بازار احساس می شود یک محصول اسپورت و متمایز 
است. به تازگی رندری از یک کانسپت با نام دی اس ایکس منتشر شده که می خواهد نمایشی از ظاهر محصول اسپورت دی اس 
باشــد. این رندر نشــان دهنده ی خودروی اسپورت دو درب در آینده است. برخلاف تمامی خودروهایی که در بازار حضور دارند، 
کانسپت دی اس ایکس فاقد کابینی نرمال می باشد و بجای آن سرنشین ها در بخش بسته ای می نشینند. این در حالی است که 
راننده نیز درست همانند یک اسپیدستر در خودرو می نشیند. این کانسپت کاملًا آینده نگرانه طراحی شده اما خب فکر نمی کنیم 

که حتی فکر تولید آن را هم در ذهن داشته باشد.

سومین سهمیه المپیک برای تیراندازی ایران
فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا جاکارتا ششم شد و سهمیه المپیک پاریس گرفت.به گزارش 
ایســنا، در سومین روز از مســابقات قهرمانی آسیا و توزیع سهمیه المپیک فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان ششم شد  و طبق 
اعلام فدراسیون توانست سهمیه المپیک پاریس را کسب کند. او سومین دختر تیرانداز ایران است که سهمیه المپیک پاریس را دریافت 
می کند.تیراندازی ایران پیش از این دو سهمیه المپیک پاریس را کسب کرده  است. هانیه رستمیان در ماده تپانچه ۲۵ متر و شرمینه 
چهل امیرانی در تفنگ ١٠ متر صاحب سهمیه المپیک پاریس شده اند.فاطمه امینی در مرحله مقدماتی با امتیاز ۶۲٨.۲ در رده دوازدهم 
ایستاده و به فینال راه یافته بود.تیم ملی تیراندازی ایران ١۳ نماینده در مسابقات آسیایی توزیع سهمیه المپیک دارد که تاکنون تیم ملی 

تپانچه بادی به مدال نقره و تیم ملی تفنگ زنان و تیم میکس تفنگ بادی به مدال برنز رسیده اند.

پیشنهاد

چهره روز

رمان بدخواهی
کتاب حاضر اثر کیگو هیگاشینو نویسنده ی ۵۹ ساله ژاپنی است که 

عمدتاً به خاطر رمان های معمایی اش شناخته شده است. او جزء 

ســیزده نویسنده ی برتر رمان های معمایی در ژاپن بین سال ۲۰۰۹ تا 

۲۰۱۳ اســت که در سال ۱۹۸۵ برای »بعد از مدرسه« موفق به کسب 

جایزه  ادو گاوا رمپو شد. رمان بدخواهی شرح حال رنجش و کینه توزی 

عمیق چند ســاله است که خود را در قالب نیت شوم و شیطانی قتل 

نمایان می کند. در کتاب حاضر نه تنها به روانشناســی قتل پرداخته 

می شود بلکه نقش ماهرانه قاتل بر جذابیت روایت داستان می افزاید. 

بدخواهی تقریبا شبیه هیچ کدام از داستان های پلیسی – معمایی که 

تا به حال خوانده اید نیســت. کونیهیکو هیداکا، رمان نویس معروف 

ژاپنی، شبِ قبل از مهاجرت در خانه خودش به قتل می رسد. اسامو 

نونوگوچی، دوســتِ مقتول، که خودش هم یک نویسنده است، جسد 

را پیدا می کند و داستان از اینجا شروع می شود. رمان بدخواهی دو راوری دارد و شامل یادداشت های دو شخصیت از روند 

بررسی این قتل است: اسامو نونوگوچی )دوست مقتول( و کیوچیرو کاگا )کارآگاه پرونده(. در این کتاب مسئله اصلی این نیست 

که قاتل کیســت؛ این ســوال که هیداکا را چه کسی به قتل رسانده به سرعت حل می شود؛ اما سوال اصلی اینجاست که انگیزه ی 

این قتل چیست؟ چرایی انجام کار در این کتاب بسیار بیشتر مورد توجه است. نکته جالب اینکه کارآگاه کاگا از همکلاسی ها و 

هم مدرســه ای های قاتل اســت، او شناخت خوبی نسبت به او دارد و همین شناخت در نهایت به وی در کشف حقیقت کمک 

می کند. البته حل معما و پی بردن به انگیزه قتل به این سادگی ها نیست. کارآگاه برای پی بردن به واقعیت سعی می کند همه 

جوانب را بسنجد، حسادت، رقابت عشقی، جایگاه اجتماعی و… . کارآگاه کاگا، روابط بین قاتل و مقتول را به طور عمیق بررسی 

می کند و به گذشــته و کودکی این شخصیت ها سرک می کشــد تا جواب های قانع کننده و درستی پیدا کند. بنابراین خواننده با 

داستانی معمایی – جنایی روبه رو است که در آن رفتار، دوران کودکی، خاطره ها و بسیاری از موارد دیگر مهم هستند.

کیل جوآکین فینیکس )جوآکین رافائل فینیکس( 
تولد: ســال ١۹۷۴ میــلادی فیلم های برجســته: فیلم 
رزماگیر، فیلم او، فیلم استاد، فیلم جوکر جوایز برجسته: 
کسب یک جایزه اسکار بســیاری از نقادان و علاقمندان 
به ســینما جوآکین فینیکس را در کنــار نام دنیل دی 
لوئیس قرار می دهند در زمینه تعهد به نقشــی که به آن 
پرداخته اند. فینیکس در سال ١۹۷۴ در پورتوریکو به دنیا 
آمد و در هشت سالگی شروع به کار بازیگری کرد. واکین 
فینیکس یک رزومه با نقش هــای به یادماندنی در حرفه 
خود دارد که بدون شک نمی توان در یک یا دو پاراگراف 
به آن ها اشاره کرد. یکی از نقش های اولیه و برجسته اش 
در فیلم رزماگیر است که در کنار راسل کرو موفق شدند 
یکــی از بهترین فیلم های تاریخی را خلق کنند. از جمله 
نقش های زیبای دیگر او می توان به نقش تئودور در فیلم 
او و نقش فردی کوئل در فیلم اســتاد اشاره کرد. آخرین 
فیلم برجسته ای که ما شاهد بازی فینیکس در آن هستیم 
فیلم جوکر است که بهترین نقش آفرینی فینیکس برای این فیلم تلقی می شود. او پس از سه بار نامزدی برای کسب 
جایزه اسکار در سال ۲٠۲٠ برای بازی در فیلم جوکر به عنوان بهترین بازیگر نقش اصلی مرد برنده این جایزه شد. 
فینیکس فعالیت حرفه ای خود را در اوایل دههٔ ١۹٨٠ به همراه برادرش ریور در تلویزیون آغاز کرد. او در آن زمان با 
نام لیف فینیکس که خودش انتخاب کرده بود، شناخته می شد. سپس در اوایل دههٔ ١۹۹٠ نام اصلی خود را انتخاب 
و بــرای نقش های مکملش در فیلم کمدی-درام به خاطرش مــردن )١۹۹۵( و فیلم دورانی قلم پرها )۲٠٠٠( نظر 
منتقدان را به خود جلب کرد. او برای به تصویر کشیدن کومودوس در درام تاریخی گلادیاتور )۲٠٠٠( نامزد دریافت 
جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد شد. فیلم علمی تخیلی نشانه ها )۲٠٠۲(، تریلر روستا )۲٠٠۴( و درام 
تاریخی هتل رواندا )۲٠٠۴( با بازی او در گیشه موفق بود و برای به تصویر کشیدن موسیقی دان جانی کش در فیلم 
زندگی نامه ای سربه راه باش )۲٠٠۵( نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد و برندهٔ جایزهٔ گلدن گلوب شد. او 

سپس در چند فیلم ظاهر شد و برای مدتی از بازیگری کناره گیری کرد

فرهنگ

رییس پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در 
خصوص تشعشــعات شــبکه تلفن همراه آگاهی بخشی 
و توجیه پذیری جامعه دارای اهمیت بســیار زیاد اســت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پژوهشــگاه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات؛ نشســت تخصصی بــا موضوع اثرات 
پرتوگیری شــبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل 
پنجم در پژوهشــگاه ارتباطات و فنــاوری اطلاعات برگزار 
شد. این نشســت با هدف بررسی و تبادل نظر درباره مزایا 
و معایب اســتفاده از شبکه های ارتباطی نسل پنجم و ارائه 
راهکارهای بهبود سلامت جامعه در این زمینه تشکیل شد.
در این نشست، نماینده هایی از دانشگاه، انجمن حفاظت از 
اشعه، سازمان تنظیم مقررات ارتباطات رادیویی، اپراتورها، 
سازمان انرژی اتمی و یک شرکت پژوهشی حوزه سلامت و جمعی از خبرگان پژوهشگاه در این حوزه حضور 
داشتند و به بحث و بررسی پیرامون اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل پنجم 
پرداختند.در ابتدای جلســه گزارشی از عملکرد پژوهشــگاه ICT در خصوص اقدامات انجام شده در حوزه 
اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت ارائه شد و در ادامه سید محمد رضوی زاده رئیس پژوهشگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن معرفی و بیان عملکرد پژوهشگاه ICT، اظهار کرد: پژوهشگاه در حقیقت 
بازوی پژوهشــی وزارت ارتباطات اســت، به طوری که فعالیت های پژوهشی وزارت ارتباطات در این مرکز 
صورت می گیرد البته همواره در تلاش هستیم که نقش مؤثری در کل جامعه آی سی تی کشور داشته باشیم 
به عنوان مثال برگزاری همین جلسه که نمایندگان سازمان های مختلف در آن حضور دارند.وی همچنین با 
اشاره به رشد فناوری های ارتباطی به ویژه شبکه های تلفن همراه، افزود: امروزه با توجه به رشد فناوری های 
ارتباطی، استانداردســازی در این حوزه نیز رشــد کرده است و نسبت به ١٠ سال پیش، رگولاتوری بسیار 

پیشرفته تر شده است، اما هنوز به پژوهش در این حوزه باید ادامه داد.

ضرورت آگاهی بخشی درباره 
تشعشعات شبکه تلفن همراه
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رسانه های انگلیسی از فرصت محدود اریک تن هاخ برای جبران نتایج ضعیف این فصل منچستریونایتد خبر دادند.به گزارش ایسنا، اوضاع در منچستریونایتد 
خوب پیش نمی رود. توقف خانگی برابر توئنته در لیگ اروپا باعث شد که هواداران بیشتر از قبل حس ناامیدی داشته باشند. بازی های آتی با تاتنهام، پورتو 
و استون ویلا برای اریک تن هاخ تعیین کننده خواهند بود. نوشته روزنامه انگلیسی دیلی میل اگر یونایتد در این سه بازی نتایج مطلوبی را کسب نکند، مربی 

۵۴ ساله هلندی اخراج خواهد شد.

۳ بازی تا اخراج تن هاخ از نیمکت یونایتد

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳٠٠ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
١٠٠٠ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲٠٠ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ١۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
١۴٠۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ١۴٠۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X٨ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X٨ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X٨ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ١۵٠ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ١۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ١۹٠٨ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ١۷٠ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ١۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
١۹٨٨ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲٠٠۲(، پنجاه قرار اول )۲٠٠۴(، کلیک )۲٠٠۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲٠٠٨(، قصه های وقت خواب )۲٠٠٨(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ١۹۹٠ تا ١۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲٠۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴٨٠ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵٠ میلیون دلار امضا کرد.]١[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
١۴٠۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ١١٠۵۲٠ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ١۴٠۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ١١٠۵١٨ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ١١٠۴١٨ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵٠ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ١۴٠١ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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 ایوان زایتسف در ترکیه!
ستاره پیشین تیم ملی والیبال ایتالیا از تیم مونتزا جدا و راهی ترکیه شد.به گزارش ایسنا، ایوان زایتسف رسما به همکاری با تیم والیبال مونتزای ایتالیا پایان داد و راهی گالاتاسرای 
ترکیه شد.  زایتسف ملقب به "تزار" از اکنون تا پایان فصل جاری رقابت ها، بازیکن جدید گالاتاسرای استانبول خواهد بود.در بیانیه رسمی باشگاه مونتزا آمده است: »ایوان، به 
خاطر حرفه ای بودن و کمک ارزشمندی که به تیم ارائه دادی، از تو تشکر می کنیم. علیرغم زمان کوتاهی که با هم سپری کردیم، تاثیر زیادی در تیم داشتی و به پیشرفت تیم 
کمک زیادی کردی.«به گزارش سایت ایتالیایی quotidiano، انتظار می رفت زایتسف در لیگ ایتالیا بماند و راهی تیم دیگری شود با این حال نتایج ضعیفی که مونتزا در این 
فصل کسب کرد، سبب شد تا او از تیم جدا شود. تیم والیبال مونتزا نایب قهرمان ایتالیا در این فصل نتایج بسیار دور از انتظاری کسب کرده و اکنون در قعر جدول قرار دارد. به 

نظر می رسد جدایی زایتسف اولین اقدام باشگاه ایتالیایی برای شروع تغییر و تحول در این تیم است.


